
Nadążamy za światowymi trendami

1. Jak Pana zdaniem wyglądałaby obecnie 

Żywiecczyzna, gdyby już przed laty nie za-

początkowano działań na rzecz ochrony 

środowiska naturalnego w ramach utworzo-

nego w tym celu Związku Międzygminnego 

ds. Ekologii w Żywcu?

Na Żywiecczyźnie zawsze kładło się duży nacisk 

na problem ochrony środowiska. Mamy tutaj 

wielki skarb w postaci wspaniałej przyrody. Nie 

trudno sobie wyobrazić sytuację, w której od-

suwa się na margines potrzebę segregacji śmie-

ci oraz utylizacji odpadów stałych. Nie buduje 

się nowoczesnych oczyszczalni i sieci kanali-

zacji sanitarnej, a ścieki trafiają bezpośrednio 

do wód gruntowych oraz rzek. Doprowadzi-

łoby to do autodestrukcji i w krótkim czasie 

pojawiłoby się wiele groźnych chorób i epide-

mii. Poza tym nikt nie chciałby do nas przyjeż-

dżać, tym samym zostałby zahamowany rozwój 

turystyki i spora liczba osób straciłaby pra-

cę. Przed laty, kiedy nie byliśmy jeszcze człon-

kami Unii Europejskiej – mieliśmy utrudniony 

dostęp do nowych technologii i źródeł finan-

sowania. Po wstąpieniu do tej organizacji – sy-

tuacja uległa diametralnej zmianie. Nie tylko 

musimy nadążyć za obowiązującymi w świecie 

trendami w dziedzinie ochrony środowiska, ale 

przede wszystkim chcemy to robić i mam na-

dzieję, że jesteśmy w tej dziedzinie coraz lepsi. 

2. Zatem należy rozumieć, że realizacja Pro-

jektu „Oczyszczanie ścieków na Żywiecczyź-

nie – Faza II” – przebiega bardzo sprawnie 

i bez zakłóceń?

Na pewno tak jest. Nie zawsze jednak wszyst-

ko idzie bardzo gładko. Jest kilka problemów, 

z którymi musimy sobie poradzić. Mam na my-

śli przede wszystkim ustalenie taryf za odpro-

wadzanie ścieków. Co prawda, ten obowiązek 

spoczywa przede wszystkim na samorządach 

biorących udział w projekcie, jednak Zwią-

zek Międzygminny, będący właścicielem po-

wstającej sieci – powinien tak kształtować 

swoją politykę finansową wobec gmin, aby 

ich mieszkańcy mogli korzystać z kanaliza-

cji bez nadmiernego obciążania budżetów 

rodzinnych. Natomiast jeśli chodzi o postęp 

prac, to tutaj wszystko przebiega zgodnie 

z harmonogramem. Podpisujemy kolejne 

umowy z wykonawcami na realizację przewi-

dzianych kontraktów i tym sposobem krok po 

kroku zbliżamy się do końca inwestycji. Po-

mimo, że zakończenie wszystkich przewidzia-

nych prac nastąpi dopiero w 2013 roku, ale 
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już teraz należy mieć świadomość, że Żywiec-

czyzna czeka na kolejne ważne inwestycje.

3. czy to oznacza, że możemy się spodzie-

wać następnych wielkich Projektów?

Projekt „Oczyszczanie ścieków na Żywiecczyź-

nie – Faza II” jest bardzo ważnym przedsię-

wzięciem. Powstaje prawie 1200 kilometrowa 

sieć kanalizacji sanitarnej. Budowana jest tak-

że nowa sieć wodociągowa, której łącznie przy-

będzie około 180 km. To wszystko jest pilne, ale 

mamy świadomość, że nie można spocząć na 
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laurach. Trzeba między innymi zagospodaro-

wać brzegi Jeziora Żywieckiego. Wskazany jest 

remont wielu kilometrów już istniejących dróg 

oraz konieczna jest budowa nowych. Musimy 

też dbać o rozwój turystyki na naszym terenie. 

Najważniejsze jest jednak to, że mamy wizję 

rozwoju Żywiecczyzny i na pewno będziemy ją 

konsekwentnie realizować. Trzeba pamiętać, że 

za ambitnymi planami stoi wielu zdolnych i kre-

atywnych ludzi, którzy z optymizmem patrzą 

w przyszłość. I ten potencjał ludzki uważam 

także za wielki skarb naszej „Małej Ojczyzny”.


